
 
 
 
_________________________________________________________________________ 

Datum:  11. září 2013 

Přítomni:  Lubomír Rulíšek, Iva Pichová, Ullrich Jahn, Radek Pohl, Zlatko Janeba, Jiří Jiráček,  
                 Jitka Moravcová, Hana Sychrová, Tomáš Obšil 

Omluveni:  --- 

Hosté:  Zdeněk Hostomský, Martin Fusek 

Program: 
 
1/ Schváleni programu a zápisu z minulého zasedání dne 27. 6. 2013  
2/ Vědecko - servisní a servisní skupiny - výsledky evaluací, závěry  
3/ Konkursy na nové juniorské skupiny - aktuální informace  
4/ Žádost o „Fellowship J. E. Purkyně“ (Miloslav Polášek)  
5/ Různé  
- dodatek k Vnitřnímu mzdovému předpisu  
- zachovaní kanceláře po Prof. A. Holém 
 
Zápis: 
 
Ad 1) Aklamací byl jednomyslně schválen zápis z minulého zasedání dne 27. 6. 2013 a program 
jednání.  
 
Ad 2) Ředitel ústavu seznámil Radu s výsledky evaluací vědecko-servisních a servisních skupin. 
Předmětem hodnocení byla kvalita a podíl vědy ve skupině a poskytované servisní služby. 
Hodnotitelem byl Mezinárodní poradní sbor. Současně byla Rada opětovně seznámena (M. Fusek, Z. 
Janeba, R. Pohl) se závěry analýzy dotazníkového průzkumu činnosti a využívání vědecko-servisních 
a servisních skupin. Na základě výsledků evaluací vedení ústavu rozhodlo o seskupení 6 finálních 
vědecko-servisních skupin (Strukturní analýza, Hmotnostní spektrometrie, Biochemická farmakologie, 
Virologie, Bioinformatika, a Medicinální Chemie) od 1. 1. 2014. Následně se ve velmi zevrubné diskusi 
Rada opětovně zabývala fungováním vědecko-servisních a servisních skupin ve snaze nastavit jasná 
a systémová pravidla pro jejich financování. Rada považuje tento problém za netriviální, a zřejmě i 
složitější než financování týmů vědeckých. Externí členové Rady zmínili vcelku vysoký počet 
servisních služeb na ÚOCHB (a pozic s tím spojených), který odpovídá tomu, že ÚOCHB preferuje mít 
všechny servisy tzv. „in-house“. 
 
Usnesení:  Rada bere na vědomí záměr ředitele o převedení dvou vědecko-servisních skupin 
(Strukturní biologie a Elektromigrační metody) mezi seniorské vědecké skupiny, o převedení 
Radioisotopové laboratoře mezi servisní skupiny a o sloučení skupin NMR a Molekulární 
spektroskopie do nové vědecko-servisní skupiny Strukturní analýza. Nicméně, předseda Rady 
požádal ředitele o opětovné zvážení jeho záměru převedení skupiny Strukturní biologie mezi vědecké 
skupiny, neboť by se tímto rozhodnutím vytvořil mezi vědeckými týmy speciální typ skupiny, a to 
vědecká skupina s tzv. „service-core“, což považuje předseda Rady za nesystémové. Členové Rady 
alternativně navrhují vyčlenění servisních pracovníků Strukturní biologie z týmu do samostatné 
servisní skupiny dozorované vedoucí Strukturní biologie. 
Co se týká vědecko-servisních a servisních skupin, Rada se bude jejich fungováním a financováním 
nadále zabývat a považuje jej za jeden z klíčových problémů k vyřešení. 
 
Ad 3) Ředitel ústavu informoval Radu o aktuálním vývoji ve výběru nových vedoucích juniorských 
skupin. Při výběru kandidátů byly hlavními kritérii: vědecká osobnost, strategická vhodnost jejich 
problematiky, schopnost navázat spolupráci se stávajícími vědeckými skupinami ústavu. Kandidáti byli 
hodnoceni členy Mezinárodního poradního sboru a současně vedoucími vědci ústavu. Ředitel poté 
předložil vybraným kandidátům pracovní nabídky. 
 
Usnesení:  Rada bere informaci na vědomí a žádá o pravidelné informování. 
 
Ad 4) Předseda Rady informoval o žádosti Miloslava Poláška o „Fellowship J. E. Purkyně“. 
 
Usnesení: Rada schvaluje kandidaturu M. Poláška o „Fellowship J. E. Purkyně“. 

RADA  ÚOCHB   
Zápis z 60. schůze ÚOCHB AV ČR, v. v. i. 



 
Ad 5)  
 

 Rada byla seznámena s dokumentem „Dodatek k vnitřnímu mzdovému předpisu“ 
 Z. Janeba informoval o návrhu zachovat kancelář po Prof. A. Holém v původním stavu jako o 

jedné z možností, jak ocenit výsledky jeho práce a jeho zásluhy o rozvoj ústavu, s možností 
využití např. pro významné hosty, zvané řečníky ústavu atd.  

 
Usnesení: Rada aklamací schvaluje (7 pro, 1 proti, 1 se zdržel) návrh Z. Janeby zachovat kancelář po 
prof. A. Holém. 

 
 Rada doporučuje vedení prověřit stav investičních zakázek, které byly schváleny začátkem 

roku 2013. 
 

Příští zasedání Rady pracoviště se koná 4. 10. 2013 od 14:00 hod. 
 
 
Zapsal: M. Munzar      
 
Schválil: L. Rulíšek, předseda Rady ÚOCHB 


